

Verslag van de vergadering van de Subgroep Avifauna op 2 oktober 1989, Naarden.

Aanwezig: Jelle Harder, Inge v.d. Akker, Rick v.d. Akker, Yves Vogel, Wil Bindt, Bep Dwars, Nico Dwars, Bep Oosterbaan, Frank v.d. Weijer, Marijke de Graaf, J. Terlouw, Rob Kole, Dick Jonkers, Joke van Velsen, Wim Duurland, Marianne Doornveld, Willem Weitjens, Ilco van Woersum, Coby Westeneng, Adrie Vermeule, Fred van Klaveren, Tieny Trompeter, Freek Beffers.

Bericht van verhindering ontvangen van Yolande Bosman, Peter Vos en R. Hofmeester.

- I. Rick v.d. Akker opent de vergadering en deelt mee, dat hijzelf, Rob Kole en Jelle Harder nu tijdelijk de Avifauna-groep vormen en de organisatie opnieuw zullen opzetten, zodanig dat niet één man alle werk moet doen. De lopende tellingen moeten doorgaan; doel van deze avond is deze continuatie te bewerkstelligen. Volgend jaar komen voorstellen hoe de Subgroep Avifauna moet gaan draaien.
- II. Geen ingekomen stukken.
- III. Notulen vorige vergadering: (2) D. Jonkers vraagt hoe het staat met het stukje dat Jelle Harder voor de Korhaan zou schrijven over nestbescherming. Jelle zal dit na de Noordhollandse Vogeldag inleveren.
(3) Wat betreft de Activiteiten Agenda wordt besloten dat de organisatoren van vaste tellingen, etc. bijzonderheden aan Wim Duurland zullen doorgeven voor publikatie in de Korhaan.
- IV. Geen mededelingen.
- V. Tellingen en inventarisaties. Rob Kole ging na wat er aan tellingen gedaan wordt en of we ermee doorgaan.
 - A. Watervogels (Gooimeer): Adri wil stoppen. Gezocht: Blijvende teller en organisator. Het werk houdt in: Lijsten bij de tellers brengen, teldata vaststellen, gegevens ontvangen en verslag maken. 1988/1989 verslag moet nog gemaakt worden. Adri stelt voor om na seizoen 1989/1990 samenvattend verslag uit te brengen over totaal 10 jaar tellingen. Willem Weitjes wil het volgend seizoen organiseren. Frank wil nog wel tellen, maar het traject is heel moeilijk en hij stelt voor, het in twee delen te splitsen: Huizerhaven tot Stichtse Brug en Stichtse Brug tot Raboes. Willem zal een tweede teller zoeken. Na het "samenvattend verslag" zal bepaald worden of het zinnig is met deze tellingen door te gaan.
 - B. Midwintertellingen en stootvogels (plus Waterhoentjes) gaan door. (Wim Duurland).
 - C. Trektellingen (Fred van Klaveren) gaan door, echter zullen geen simultaantellingen in het voorjaar plaatsvinden (zie verslag vorige vergadering, blz. 35, Korhaan 2, mei '89). Er zullen steekproeven worden genomen, maar geen tellingen op vaste data. De najaarstellingen lopen goed. Verslag voor het einde van het jaar.
 - D. Bergeenden (Fred van Klaveren). Het heeft geen zin meer om echt te tellen, de Bergeend broedt niet meer in het Gooi. Natuurlijk moeten eventuele broedgevallen nog wel gemeld worden.
 - E. Knobbelzwanen (Frank v.d. Weijer). Het verslag is naar de medewerkers gestuurd en ligt ter inzage. We weten niet zeker, hoe het verloop is, want er is veel tijd verlopen sinds de vorige tellingen (1978). Er zijn in ieder geval veel minder Knobbelzwanen dan toen. Frank vraagt zich af of we met het tellen van broedgevallen van deze soort door moeten gaan. Dick Jonkers wijst erop, dat Knobbelzwanen bij het departement onder "Prutsdieren" vallen en er afschotvergunningen verleend worden. Daarom moeten wij er wel mee doorgaan, om met cijfers op tafel te kunnen komen. Rob Kole vindt de gegevens het belangrijkste, niet zozeer het verslag. N.a.v. een opmerking van Frank over het verouderde kaartmateriaal zegt Rob, dat er aan verbetering gewerkt wordt.

Frank gaat dus door met de Knobbelzwanen. Er zullen weer cursisten worden ingeschakeld.

- F. Huiszwaluwen (Rob Kole) : Gegevens van dit jaar zijn nog niet allemaal binnen, maar wel kan al geconstateerd worden dat er een aflopende trend is. Het is belangrijk dat wij ermee doorgaan. Rob wil de coördinatie wel overgeven. Het werk: Er zijn vaste tellers, de gegevens moeten verzameld worden. Dick Jonkers neemt het over.
- G. Oeverzwaluwen (Coby Westeneng): Naarden en Oostermeent. Dick Jonkers heeft 6 paar geconstateerd in de Oostermeent. Fred van Klaveren merkt op dat er vorig jaar gevallen waren in Nederhorst den Berg. Jelle merkt op, dat door de lage waterstand dit seizoen het publiek overal langs kon lopen. Coby zal een verslagje maken. Dick Jonkers deelt nog mee, dat aan Rijkswaterstaat is verzocht bij de Stichtse Brug een wandje te mogen maken.
- H. Broedvogelinventarisaties (Adrie Vermeule): Vorig jaar is Corversbos gedaan, nu Einde Gooi. Rick zegt dat plannen voor volgend jaar bekend zullen worden wanneer de Avifauna-groep gereorganiseerd is. Wie dat wil, kan natuurlijk inventariseren. Adrie wil wel blijven meedoen. Marijke de Graaf zegt dat een rapport over de Limieten en de Noordflank bij het gewest is opgevraagd. R.Hofmeester is bezig gegevens over zoogdieren en vogels te verzamelen en misschien kan hier iets gecoördineerd worden.
- I. Nestkasten (Dick Jonkers): Het afgelopen jaar is dit onderdeel goed gegaan. Medewerkers worden echter gezocht voor o.a. Bikbergen, dat in tweeën gesplitst moet worden, en het Smitshuyzer Bos. Verslag komt aan het eind van het jaar, als alle gegevens binnen zijn.
- Ilco van Woersum maakt n.a.v. "de Limieten" nog een opmerking over Bergeenden: Hij heeft daar eens een melkbus ingegraven, met goed resultaat, ook constateerde hij dat gebruik gemaakt werd van nestkasten. Hoewel Fred van Klaveren van mening is, dat we een dieptepunt bereikt hebben in de broedresultaten, vindt hij de melkbus en nestkasten het overwegen waard.
- Frank vraagt hoe het staat met de "individu-herkenning" door middel van tekeningen (Wasmeer). Jelle zegt dat we dit keer iets te laat waren, volgend jaar wordt eerder gestart.
- J. Ganzentellingen (Bep Dwars): Zij zal gegevens voor data volgendetellingen van Dick Jonkers krijgen. Er komt geen verslag, want de resultaten zijn minimaal. Tellers zullen aangeschreven worden en de resultaten vorig jaar zullen hierbij vermeld worden. Bep wil dan na volgend jaar een verslag maken.

Toegevoegde onderwerpen:

Eempoldertellingen (Rob Kole): Wil assistentie hebben voor de coördinatie. Coby Westeneng meldt zich.

Steltloperstellingen: Jelle harder heeft een bericht, dat deze tellingen in Noordholland gehouden zullen worden in het weekend van 18 en 19 november. Dit is eventueel te combineren met de ganzentellingen. Verwerking van gegevens wil Jelle voor zijn rekening nemen.

Fenologie: Dit omvat het vermelden van de eerste verschijning van een soort, de tweede verschijning, en het vermelden van de datum waarop de soort algemeen aanwezig is. Jelle Harder vraagt zich af, wie dit kan coördineren. Adri zegt dat het geringe succes van pogingen dit in vorige jaren van de grond te krijgen te wijten is aan schaamte bij de mensen: "Die ervaren vogelaars hebben het best natuurlijk al weken geleden gehoord, dus ik meld het maar niet". Toch zal weer een poging ondernomen worden, Jelle zal op 3 oktober bij Wim Duurland een formulier + stukje (met de vraag om een coördinator) inleveren ter publikatie in de Korhaan.

- VI. Rondvraag en sluiting: Op een vraag van Frank v.d. Weijs wordt meegedeeld dat de Noordhollandse Vogeldag op 25 november zal worden gehouden. Adrie Vermeule vraagt zich af wie nu de SOVON vergaderingen zal gaan

bijwonen. Marijke de Graaf antwoordt dat dit in de komende bestuursvergadering besproken zal worden.

Rick dankt Adrie voor het vele werk dat hij de afgelopen jaren voor de Subgroep Avifauna verzet heeft en sluit de vergadering om 21.15 uur.

VIII. Aan de ter vergadering aanwezige Eempoldertellers wordt het verslag 1979 - 1984 uitgereikt.

Rob Kole vertoont daarna een serie dia's, o.a. van Eempolderlandschappen. Helaas zullen deze landschappen in de komende jaren drastisch veranderen i.v.m. de herverkaveling.

Wil Bindt.